
Rada Miejska Śmigla 
Radni-Sesja 

Protokół nr 51 

51 Posiedzenie w dniu 11 sierpnia 2022 r. 

Obrady rozpoczęto 11 sierpnia 2022 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 14:53 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu. 

Obecni: 

1. Arleta Adamczak 

2. Włodzimierz Drótkowski 

3. Sławomir Grzelczyk 

4. Anna Jaworska 

5. Gabriela Kasperska 

6. Wiesław Kasperski 

7. Rafał Klem 

8. Krzysztof Łączny 

9. Piotr Majer 

10. Mirosław Józef Pawlak 

11. Michał Skrzypczak 

12. Alfred Splisteser 

13. Danuta Strzelczyk 

14. Sławomir Jan Szudra 

15. Beata Żyto 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski otworzył posiedzenie. Powitał zebranych. 

Poinformował, że sesja jest nagrywana i transmitowana zgodnie z wymogiem ustawowym.          

W sesji nie uczestniczył radca prawny. W sesji uczestniczyło 14 radnych – Rada jest władna 

w podejmowaniu uchwał. 

2. Przedstawienie porządku sesji. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek sesji został przesłany do radnych w stosownym 

terminie z związku z powyższym nie ma obowiązku odczytania. Uwag do porządku sesji nie 

było. 

 

3. Przyjęcie protokołu z XLIX i L sesji Rady. 

Przewodniczący Rady poinformował, że zapoznał się z treścią protokołu z XLIX i L sesji 

Rady Miejskiej Śmigla i wiernie odzwierciedla przebieg sesji. Protokoły są do wglądu                     

w biurze rady. 

 



Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XLIX sesji Rady.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Strzelczyk 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z L sesji Rady. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Strzelczyk 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski odczytał informację z działalności w okresie 

między sesjami. Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Pytań nie było. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 

Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Pytań nie było. 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

Informacja stanowi załącznik nr 4. Zastępca Burmistrza Marcin Jurga poinformował, że 

wczoraj uczestniczył jeszcze w zebraniu wiejskim w Czaczyku i Nowej Wsi. 

Radny Sławomir Grzelczyk zapytał na czym polega Klaster Energetyczny i o co w tym 

chodzi. 

Zastępca Burmistrza odpowiedział, że było to spotkanie zainicjonowane przez Wójta Adama 

Przybyłę. Spotkanie odbyło się w Starostwie Powiatowym w Kościanie. Wszyscy włodarze 

gmin spotkali się i wysłuchali firmę, która ma do zaoferowania projekt klaster energii. Gminy 

miałyby w niego wejść celem pozyskiwania odnawialnych źródeł energii, które realnie mogą 

obniżyć koszty funkcjonowania samorządu w przyszłości. Środki, po które można sięgać będą 

pochodziły w Krajowego Funduszu Odbudowy. Liczą na to, że zacznie on działać, ponieważ 

te alternatywne źródła energii są na wysokim poziomie. Środków na te działania będzie 

bardzo dużo i to nie dotyczy tylko jednostek samorządu terytorialnego ale także 

mieszkańców. Jeżeli będziemy funkcjonować w takim klastrze to będziemy jakby w takim 

związku i będzie można po te środki sięgać. Każda gmina będzie zinwentaryzowana pod 



względem czy będzie można na jej terenie takie alternatywne źródła postawić, celem 

obniżania kosztów energii naszych jednostek, oświetlenia ulicznego. Takie klastry działają 

już w Polsce. Trzeba się nad tym zastanowić. Jak będą już konkretne dane to można będzie 

zorganizować wspólną komisję. 

7. Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli. 

Nie było. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2022, 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Śmigla Ewa Mituła. Po stronie dochodów dokonuje 

się następujących zmian: 

a) Rozdział 02001 Gospodarka leśna – zwiększenie o 4.000,00 zł w związku z aktualizacją 

planu na podstawie dotychczasowego wykonania. 

b) Rozdział 60016 Drogi publiczne gminne – zwiększenie o 100,00 zł w związku                              

z aktualizacją planu na podstawie dotychczasowego wykonania. 

c) Rozdział 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami - zwiększenie o 23.000,00 zł                         

w związku z aktualizacją planu na podstawie dotychczasowego wykonania. 

d) Rozdział 75095 – zwiększenie o kwotę 378,00 zł: 

- w związku z aktualizacją planu na podstawie dotychczasowego wykonania. 

- w związku z otrzymaniem środków z Funduszu Pomocy na wydatki związane z nadawaniem 

nr PESEL obywatelom Ukrainy, 

e) Rozdział 75618 Wpływy z innych opłat stanowiących dochody jednostek samorządu 

terytorialnego na podstawie ustaw – zwiększenie o kwotę 220.610,00 zł w związku                          

z otrzymaniem wyższej opłaty eksploatacyjnej, 

f) Rozdział 75814 Różne rozliczenia finansowe – zwiększenie o kwotę 36.220,00 zł                               

w związku z aktualizacją planu na podstawie dotychczasowego wykonania. 

g) Rozdział 80101 Szkoły podstawowe zwiększenie o 200 zł na podstawie wniosku dyrektora 

jednostki oświatowej, 

h) Rozdział 90026 Pozostałe działania związane z gospodarką odpadami - zwiększenie                        

o 450,00 zł w związku z aktualizacją planu na podstawie wykonanych dochodów. 

Po stronie wydatków dokonuje się następujących zmian: 

a) Rozdział 60016 Drogi publiczne gminne – zwiększenie o kwotę w tym: 

- zwiększenie planu zakupu usług pozostałych w związku z dynamicznym wzrostem cen                    

i wyższym zapotrzebowaniem na wydatki w tym zakresie, 
- zwiększenie o kwotę 11.110,00 zł na zadaniu „Budowa drogi dojazdowej do gruntów 

rolnych - przebudowa drogi gminnej 590030P w Koszanowie” – koszty dokumentacji 

projektowej, 

- zwiększenie o kwotę 137.000,00 na zadaniu „Budowa ścieżek rowerowych na terenie 

Gminy Śmigiel” w związku z koniecznymi robotami dodatkowymi oraz wzrostem cen 

materiałów, 

b) Rozdział 75023 Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu) – zwiększenie o kwotę 

10.000,00 w związku z dynamicznym wzrostem cen energii, 

c) Rozdział 75095 Pozostała działalność – zwiększenie o kwotę 15.278,00 zł w związku                  

z otrzymaniem środków z Funduszu Pomocy na wydatki związane z nadawaniem nr PESEL 

obywatelom Ukrainy oraz większym zapotrzebowaniem zakupu usług pozostałych. 



d) Rozdział 75814 Różne rozliczenia finansowe – zwiększenie o kwotę 100.000,00 zł                      

w związku z wielkokrotnym podniesieniem stóp procentowych przez Radę Polityki 

Pieniężnej Narodowego Banku Polskiego. 

e) Dział 801 Oświata i wychowanie – zwiększenie wydatków o kwotę 23.570,00 zł, w tym: 

- przesunięcia pomiędzy rozdziałami i paragrafami na wniosek dyrektorów jednostek 

oświatowych, 

- zwiększenie o kwotę 200,00 zł na wniosek dyrektora jednostki oświatowej, 

- utworzenie zadań majątkowych: 

 SP Śmigiel - Budowa ogrodzenia przy ul. Konopnickiej – kwota 45.000,00 zł. 

 Budowa bieżni prostej oraz skoczni w dal przy Szkole Podstawowej im. por. Stefana 

Rysmanna w Bronikowie – 9.840,00 zł (dokumentacja projektowa), 

 Budowa bieżni prostej oraz skoczni w dal przy Szkole Podstawowej im. Arkadego 

Fiedlera w Starej Przysiece Drugiej – kwota 13.530,00 zł (dokumentacja projektowa). 

f) Dział 852 Pomoc społeczna i dział 855 Rodzina - przesunięcia pomiędzy działami, 

rozdziałami i paragrafami na wniosek Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej 

(zabezpieczenie planu na wydatki obejmujące domy pomocy społecznej i podróże służbowe). 

g) Rozdział 90004 Utrzymanie zieleni w miastach i gminach – przesunięcie w ramach 

funduszu sołeckiego. 

i) Rozdział 92109 Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby: przesunięcie pomiędzy działami 

w ramach funduszu sołeckiego, 

r) Rozdział 92120 Ochrona zabytków i opieka nad zabytkami – zwiększenie o kwotę 

10.000,00 zł zakupu energii w związku z dynamicznym wzrostem cen. 

s) Rozdział 92605 zadania w zakresie kultury fizycznej – zmniejszenie o kwotę 1.957,00 zł,                      

w tym: 

- przesunięcia pomiędzy działami w ramach funduszu sołeckiego, 

- zmiana klasyfikacji budżetowej dla zadania „Zakup bramek piłkarskich pełnowymiarowych 

na stadion w Śmiglu – OKFiR” na wydatki o charakterze bieżącym. 

Po stronie przychodów dokonuje się następujących zmian: 

Paragraf 950 Wolne środki, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy – zwiększenie                   

o kwotę 137.000,00 zł na realizację zadania majątkowego: „Budowa ścieżek rowerowych na 

terenie Gminy Śmigiel”. 

 

Komisja Finansowo-Gospodarcza zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radny Krzysztof Łączny zapytał na czym polegają roboty dodatkowe w kwocie 137000zł. 

Skarbnik Śmigla odpowiedziała, że jest to dodatkowe 500m jezdni w Nietążkowie, przy 

nowej zatoce  i chodniku wymiana gruntu, zamontowanie różnych studzienek, większa ilość 

rur. Regulacja studzienek, przebudowa studni kanalizacji deszczowej, przebudowa rurociągu 

kanalizacji deszczowej, roboty ziemne. 

Radny Krzysztof Łączny zwrócił uwagę, że asfalt w Nietążkowie jest już położony. 

Radny Sławomir Grzelczyk dodał, że dokładamy środki do czegoś co jest zrobione. Jest to 

coś co nie było przewidziane. 

Skarbnik Śmigla wyjaśniła, że faktura za te roboty jeszcze nie wpłynęła. Na poprzedniej sesji 

dokładaliśmy środki do umowy generalnej w związku ze wzrostem cen asfaltu a nie ilości. 

Natomiast to są roboty dodatkowe, poza umową generalną. 

Więcej pytań nie było. 

Głosowano w sprawie: 

zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2022, 

Wyniki głosowania 



ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Strzelczyk 

Uchwała nr LI/416/2022 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

2) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2022-2033, 

Projekt uchwały przestawiła Skarbnik Śmigla Ewa Mituła. Zmiany zostały dokonane                     

po stronie dochodów, wydatków i przychodów analogicznie do wcześniej przyjętych zmian                            

w uchwale budżetowej. Uwzględniono także zmiany z tytułu środków finansowych z 

Funduszu Pomocy dokonane Zarządzeniami Burmistrza Śmigla. Zgodnie ze zmianami w 

budżecie w 2022 r. dokonano następujących zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 

lata 2022-2033: 

- dodano przedsięwzięcie „Najem i serwis mat wejściowych w Urzędzie Miejskim Śmigla”. 

- dokonano zmiany w zakresie przedsięwzięcia „Budowa ścieżek rowerowych na terenie 

Gminy Śmigiel”. 

 

Komisja Finansowo-Gospodarcza zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Pytań nie było. 

Głosowano w sprawie: 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2022-2033, 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Strzelczyk 

Uchwała nr LI/417/2022 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Radny Włodzimierz Drótkowski zapytał czy wiadomo o ile wzrosły koszty obsługi 

zadłużenia. 

Skarbnik Śmigla odpowiedziała, że zmiany są bardzo dynamiczne w związku z tym,                      

że szybko zmieniają się stopy procentowe. W sprawozdaniu rocznym za 2021 r. była to kwota 

wykonania ok. 280000 zł. W tej chwili można spodziewć się 5-krotnego wzrostu. Przy 

tworzeniu uchwały budżetowej na 2022 r. zaproponowała kwotę 500000 zł. Kwota ta 

wynikała z powrotu stóp procentowych z przed pandemii. Poprzesuwała spłaty do przodu aby 

obniżyć koszty jeżeli chodzi o wykup obligacji. Pozostały tylko drobne raty, które nie grają 

istotnej roli. 

 

3) zmiany chwały Nr XLIV/328/18 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 28 marca 2018 r. w sprawie 

zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego, obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli, 



obowiązujących w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę Śmigiel, 

 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Organizacyjnego Danuta Szczepaniak. 

Zmiany, które zostały w przepisach prawa w ostatnim czasie wprowadzone powodują, że 

konieczne jest określenie pensum, czyli obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczyciela 

pedagoga specjalnego. Jest to nowe stanowisko, które zostało wprowadzone do Karty 

Nauczyciela. Propozycja jest taka aby było to 22 godziny, tak jak w przypadku innych 

specjalistów. Projekt tej uchwały otrzymał również pozytywną opinie związków 

zawodowych. 

 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Radny Włodzimierz Drótkowski zapytał czy w związku z tym powstaną jakieś dodatkowe 

koszty. 

Kierownik Danuta Szczepaniak wyjaśniła, że organ prowadzący musi podjąć uchwałę                       

o pensum i zgodnie z nowymi przepisami takie stanowisko musi zostać określone. Zgodnie z 

przepisami takie stanowisko w odpowiednim wymiarze musi od 1 stycznia być utworzone w 

placówkach oświatowych Gminy Śmiegiel. Wiadomo, że w niektórych przypadkach będzie to 

powodowało zwiększenie godzin. Natomiast w innych przypadkach będą się dyrektorzy tak 

starać aby poprzesuwać w ramach wymiaru godzin, które są aby się zmieścili się w budżecie. 

Więcej pytań nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany chwały Nr XLIV/328/18 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 28 marca 2018 r. w sprawie 

zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego, obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli, 

obowiązujących w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę Śmigiel, 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Strzelczyk 

Uchwała nr LI/418/2022 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

4) Śmigielskiego Budżetu Obywatelskiego na rok 2023, 

Projekt uchwały przedstawiła pracownica Urzędu Małgorzata Pelec. W poprzedniej uchwale 

podjętej 23 czerwca 2022 r. ujawniono błąd w załączniku nr 1”, skutkujący odmową 

publikacji aktu. W regulaminie omyłkowo nie zamieszczono znacznika „§ 1”. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady poinformował, że na Komisji Spraw Społecznych wykreślono z 

ostatniego paragrafu zwrot „-projekt uchwały przygotowała Małgorzata Pelec” i uznano jako 

błąd pisarski. 

Pytań nie było. 

 



Głosowano w sprawie: 
Śmigielskiego Budżetu Obywatelskiego na rok 2023, 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Strzelczyk 

Uchwała nr LI/419/2022 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

5) ustalenia zasad konsultacji społecznych w sprawie Budżetu Obywatelskiego na rok 2023. 

Projekt uchwały przedstawiła pracownica Urzędu Małgorzata Pelec. Rozstrzygnięciem 

nadzorczym z 27 lipca 2022 r. Wojewoda Wielkopolskie orzekł nieważność uchwały Rady 

Miejskiej Śmigla z 23 czerwca 2022 r. w sprawie ustalenia zasad konsultacji społecznych              

w sprawie Budżetu Obywatelskiego na rok 2023. Powodem nieważności uchwały był błąd               

w § 5. Zamiast zapisu „Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia” powinien być zapis 

„Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Wielkopolskiego”. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wykreślono z ostatniego paragrafu zwrot „-projekt 

uchwały przygotowała Małgorzata Pelec” i przeniesiono do uzasadnienia. 

Pytań nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia zasad konsultacji społecznych w sprawie Budżetu Obywatelskiego na rok 2023. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Strzelczyk 

Uchwała nr LI/420/2022 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

9. Złożenie interpelacji i zapytań radnych. 

Brak. 

 

10. Informacja o udzielonych odpowiedziach na interpelacje i zapytania radnych. 



Brak. 

 

11. Wolne wnioski i informacje. 

Radny Michał Skrzypczak zapytał na jakim etapie jest projekt przebudowy ulicy Łepkowicza 

oraz na kiedy planowana jest modernizacja ulicy Rolnej. 

Wiceburmistrz Marcin Jurga odpowiedział, że projekt ulicy Łepkowicza jest w trakcie 

realizacji. Natomiast modernizacja ulicy Rolnej zależna jest od ukształtowania sytuacji 

finansowej budżetu gminy w następnych latach i czy gmina otrzyma dofinansowanie. Na 

chwile obecną realizowane są te zadania, na które są dofinansowania. 

Radny Rafał Klem zwrócił uwagę na niezbyt ładny park przy kolejce przy ul. Leszczyńskiej. 

Dodał, że można byłoby reaktywować małą fontannę i dołożyć ławeczki. 

Radny Sławomir Grzelczyk zwrócił uwagę, że sieć energetyczna nie zawsze jest dostosowana 

do ilości paneli fotowoltaicznych. Poruszył także sprawę wywozu śmieci. Czy logistycznie 

można byłoby coś zmienić aby w dzień targowy Śmigiel nie był „udekorowany” workami                 

i kubłami ze śmieciami? Dodatkowo tworzy to nie potrzebne korki na ulicy i problemy                    

z parkowaniem. Opowiedział o niezbyt dobrej obsłudze i długim czasie oczekiwania na SOR 

w Kościanie. Dodał także, że jest ogromny problem aby zapisać nowo narodzone dziecko do 

lekarza rodzinnego na terenie Przychodni w Śmiglu i Wonieściu. 

Zastępca Burmistrza wyjaśnił, że fotowoltaika to jedna z form z których można skorzystać,           

a jest ich bardzo dużo: geotermia, wodór itd. 

Radny Krzysztof Łączny poprosił o interwencję w sprawie drogi łączącej Czacz – Przysiekę. 

Chodzi o mieszkańców, którzy mieli obiecane już kilka lat temu podjazdy do posesji. Był 

poinformowany przez Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych, że tylko jak wygaśnie 

gwarancja tej drogi będzie to wykonane. Poinformował, że na drodze miedzy Bruszczewem              

a Przysieką Polską zostały poodwracane znaki drogowe. Zapytał jak długo można oczekiwać 

na interwencję w przypadku awarii sieci wodociągowo-kanalizacyjnej, która miała miejsce na 

ul. Bruszczewskiej w Przysiece Polskiej. Przez 24 godziny leciała tam woda do kratek. 

Zapytał kto za to zapłaci. 

Radny Powiatowy Piotr Błaszkowski poinformował, że wystosował pismo do Zarządu Dróg 

Powiatu Kościańskiego dotyczący podjazdów. Dodał, że zwrócił się z zapytaniem o ścieżki 

rowerowe na trasie Czacz-Przysieka Polska-Wonieść do Powiatu. Jeśli tylko dostanie 

odpowiedź poinformuje o tym. 

Zastępca Burmistrza dodał, że poinformuje o odwróconych znakach drogowych Wydział 

Infrastruktury i poprosi o interwencję. Natomiast odpowiedź o awarię sieci wodociągowo-

kanalizacyjnej w Przysiece Polskiej zostanie udzielona na piśmie. 

Radny Sławomir Grzelczyk poruszył temat braku ścieżki rowerowej w kierunku Stare 

Bojanowo-Spławie i dalej. Jest tam większy ruch niż na trasie Wonieść – Przysieka. Tam jest 

ciągły ruch. 

Radny Powiatowy Piotr Błaszkowski poinformował, że są prowadzone prace projektowe na 

modernizację trasy Stare Bojanowo – Wydorowo wraz ze ścieżką rowerową. 



Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do radnego powiatowego Piotra Błaszkowskiego         

o usunięcie zalegającego piasku na ścieżce między Starym Bojanowem a Śmiglem. Temat ten 

był poruszony na zebraniu wiejskim. 

Więcej głosów nie było. 

12. Zakończenie sesji. 

Wobec wyczerpania porządku obrad sesji Przewodniczący Rady zakończył posiedzenie. 

 

Przewodniczący  

Rady Miejskiej Śmigla 

      /-/ Wiesław Kasperski 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Przygotował(a): Paulina Bobowska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


